
                                                                                                                                             24.2.2022 
Vážená paní starostko, 
 
 

projekt bilingvní výuky pro ZŠ Chaplinovo náměstí zní jako chvályhodný nápad. Bohužel 
nebyl ve školském výboru projednán dříve, než byl předložen ke schválení RMČ a nyní se pod 
rouškou bilingvní výuky chystá zavedení soukromého vyučování na ZŠ Chaplinovo náměstí. 
Roční školné bude 78 000 korun. Rodiče toto školné nebudou hradit škole, to by bylo jasné a 
prokazatelné porušení Školského zákona, ale soukromé společnosti Toscool za takzvané 
“fakultativní odpolední kroužky”. O přijetí žáka do této elitní třídy rozhodne sice paní ředitelka, 
ale pouze pokud bude zmíněné společnosti zaplaceno školné. Toto spojení obchází smysl §2 
Školského zákona o rovném přístupu ke vzdělávání a je v rozporu s odstavcem d), který určuje 
bezplatné základní vzdělávání ve školách, které zřizuje stát, kraj, obec nebo svazek 
obcí.  Přitom u nás mohou vznikat soukromé školy a vybírat školné a třeba si pronajmout 
učebny na Barrandově. Věci jsou pak jasné a rodiče budou vědět, o co tady běží.  V 
pedagogickém sboru budou pracovat vedle sebe učitelé a někteří z nich budou za stejnou práci 
brát násobně více z druhé pracovní smlouvy pro Toscool. Není divu, že ČSI s projektem 
nesouhlasí a řeší stížnosti rodičů a pedagogů pro obcházení zákona.  

 
Zcela nepřijatelné také je, že vedení radnice vystavuje trvalému mlžení a zamlčování 

vedení školy. Porušit takto flagrantně rovnost šancí žáků jedné školy je krátkozraké a vytvoří 
konfliktní situace.  
  

Žádám Vás, abyste od toho projektu upustila, a naopak se za zřizovatele vrátila k 
finanční podpoře rodilých mluvčí na školách v Praze 5. 
  
Vážená paní starostko, 
  

1. Jak se zachová vedení školy k žákovi, jejichž rodiče odmítnou zaplatit školné 
společnosti Toscool? 

2. Byl tento projekt projednán v pedagogické radě a na třídních schůzkách?  
3. Bude možno kontrolovat účetnictví společnosti Toscool?  

 
 
 
Děkuji za odpověď a jsem s pozdravem  
 
                                                                                Mgr.  Vít Šolle, zastupitel za KDU-ČSL  
 


